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P r o t o k ó ł   Nr I/2014 

z obrad I inauguracyjnej sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 01 grudnia 2014r. 

Przed rozpoczęciem sesji Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Pan Henryk Tokarczuk 

wręczył nowo wybranym radnym   zaświadczenia o wyborze na radnego oraz poinformował,           

że I sesja VII  kadencji zwołana została przez komisarza wyborczego, a obrady do czasu wyboru 

przewodniczącego rady gminy poprowadzi radny senior. 

 

I inauguracyjna   sesja  Rady  Gminy Krzeszyce  VII kadencji rozpoczęła się  o godz. 16.00. 

Obrady otworzył Radny Senior Pan Zbigniew Nowicki na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy o 

samorządzie gminnym i poinformował, że dołoży wszelkich starań, aby I sesja przebiegała sprawnie      

i zgodnie z prawem. 

- stwierdził, że ustawowy skład rady gminy wynosi 15 radnych i w sesji uczestniczy 15 radnych, co 

stanowi quorum niezbędne do prowadzenia I sesji Rady Gminy Krzeszyce. 

Radny Senior powitał  nowo wybranego Wójta, Pana Stanisława Peczkajtisa, nowo wybranych  

radnych. Wicewojewodę Pana Jana Świrepo,  sołtysów, gospodarza tego obiektu Panią Barbarę 

Adamską, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, przedsiębiorców i mieszkańców naszej 

gminy obecnych na sesji,  Sekretarza Gminy Stanisława Nazwalskiego, Skarbnika Gminy            

Zofię Smolińską, radcę prawnego Pawła Bogackiego. 

Następnie przystąpiono do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

Radny Senior zaproponował, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób - odczyta rotę 

ślubowania, a następnie najmłodszy radny  Pan Dawid Hendzel odczyta z listy obecności kolejno 

imiona i nazwiska radnych, którzy powstaną i wypowiedzą słowo „Ślubuję” Mogą dodać zdanie  

„ Tak mi dopomóż Bóg”. 

Radny Senior odczytał rotę ślubowania, o treści: 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy  i jej mieszkańców". 

 Najmłodszy radny Pan  Dawid Hendzel odczytał alfabetycznie imiona i nazwiska 15 radnych           

z listy i każdy z radnych wypowiedział słowo „ślubuję”.  

Po złożeniu ślubowania przez wszystkich radnych, radny senior złożył gratulacje i stwierdził,          

że radni, którzy złożyli ślubowanie objęli mandat radnego Rady Gminy Krzeszyce. 

Przystąpiono do ustalenia porządku obrad I sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji.  

Radny Senior odczytał proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji przygotowany przez 

zwołującego sesję Komisarza Wyborczego w Gorzowie Wielkopolskim, który radni   otrzymali 

wraz z zaproszeniem na sesję, który przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 
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3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

4. Wybór przewodniczącego i zastępcy lub zastępców. 

5. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta Gminy. 

6. Zamknięcie obrad.   

 

Radny Senior poinformował, że w przypadku zgłoszenia przez radnych propozycji zmian do porządku 

obrad dotyczących np. zmiany kolejności punktów, dodania nowych punktów, zdjęcia 

przedstawionych punktów, należy je kolejno przegłosować i  zostają wprowadzone, jeżeli za zmianą 

w każdym przypadku opowie się w głosowaniu bezwzględna większość ustawowego składu rady,        

tj. co najmniej 8 radnych. 

 

- Następnie  zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o nowe punkty w brzmieniu: 

jako punkt 6: „Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Krzeszyce.” 

jako punkt 7: „Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzeszyce       

i w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji.” 

jako punkt 8: „Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Krzeszyce – podjęcie uchwały.” 

jako punkt 9: „Ustalenie diet radnym – podjęcie uchwały. 

Punkt 6 z obecnego porządku  przesunąć według kolejności jako 10. 

 

Innych propozycji nie wniesiono. 

Za rozszerzeniem porządku obrad, zgodnie z wnioskiem radnego Seniora  o punkty w brzmieniu jw. 

głosowało  15 radnych, 0 było przeciw, 0  wstrzymało się od głosu. 

Radny Senior odczytał rozszerzony porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

2.  Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

3.  Złożenie ślubowania przez radnych. 

4.    Wybór przewodniczącego i zastępcy lub zastępców. 

5.    Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta Gminy. 

6.    Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Krzeszyce. 

7.    Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzeszyce  

       i w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji. 

8.   Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Krzeszyce – podjęcie uchwały.” 

9.   Ustalenie diet radnym – podjęcie uchwały. 

10. Zamknięcie obrad.   

 

Porządek obrad po zmianie radni przyjęli w głosowaniu  z wynikiem: 

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

W tym miejscu radny Senior przywitał przybyłą  na sesję Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej 

Panią Bożenę Sławiak. 

 

Następnie Radny Senior poinformował, że punkty 1,2,3 uważa za zrealizowane. 

 

Ad 4. 

 

Radny Senior odczytał regulamin wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Krzeszyce, który radni przyjęli nie wnosząc uwag w głosowaniu z wynikiem 

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 
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Następnie Radny Senior poinformował, że należy powołać komisję skrutacyjną, która przeprowadzi 

głosowanie tajne na przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady Gminy Krzeszyce                         

i zaproponował,  aby skład tej  komisji był  3-osobowy. 

 

Propozycję Radnego Seniora przyjęto  15 głosami za, 0 przeciw i 0 głosów wstrzymujących. 

 

Radny Senior poinformował, że radni zamierzający kandydować na przewodniczącego nie mogą być 

członkami komisji skrutacyjnej; komisja skrutacyjna wybiera przewodniczącego komisji ze swojego 

grona. 

 

Radni zgłosili kandydatury do komisji skrutacyjnej w osobach: 

-  radny Senior zgłosił Grzegorza Musztyfagę, 

- radny Ryszard Buczkowski zgłosił Dawida Hendzla, 

- radny Grzegorz Musztyfaga zgłosił Zbigniewa Kucharskiego 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Skład Komisji Skrutacyjnej radni przyjęli jednogłośnie 

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Radny Senior zaproponował na przewodniczącą rady gminy radną Elżbietę Dominiczak,                 

która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Swoją propozycję uzasadnił następująco: 

- Pani Elżbieta Dominiczak jest osobą zaangażowaną społecznie, rzetelną, uczciwą, dążącą 

konsekwentnie do celu. Nie ulega naciskom,  lecz jest otwarta na rzeczowe argumenty. Od urodzenia 

mieszka w gminie Krzeszyce. Orientuje się w jej potrzebach, jak również zna jej zalety. Ponad 20 lat 

pracowała w filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Muszkowie. Od początku pracy zawodowej dała 

się poznać jako sprawna organizatorka różnorodnych zajęć dla dzieci i dorosłych. Obecnie pracuje 

jako starszy bibliotekarz w Bibliotece Publicznej w Kostrzynie nad Odrą. Wykształcenie wyższe 

pedagogiczne oraz skończone studia podyplomowe w zakresie bibliotekarstwa z informacją naukową. 

 

Radna Pani Edyta Kuszka zgłosiła  swoją kandydaturę na przewodniczącą rady gminy i uzasadniła: 

- mam bardzo bogate doświadczenie samorządowe. Skończyłam studia geodezyjne i kartograficzne       

i po studiach podjęłam pracę  w urzędzie wojewódzkim,   następnie podjęłam pracę w starostwie          

w Sulęcinie - byłam kierownikiem wydziału rozwoju,  następnie w urzędzie miejskim w Sulęcinie 

byłam rzecznikiem prasowym burmistrza  oraz kierowałam  referatem promocji. Wówczas też 

pozyskałam dla gminy i dla powiatu bardzo dużo środków zewnętrznych. m.in. pozyskałam dotację na 

rozbudowę szpitala w Sulęcinie.  Projekt był wart blisko 22 mln zł. Następnie podjęłam pracę w 

Urzędzie Miejskim w Lubniewicach, gdzie  kieruję Referatem Promocji i moje projekty                        

z zakresu turystyki otrzymały nagrodę – I miejsce w województwie lubuskim. Działam również 

społecznie – jestem mieszkanką wsi Rudna od 2006r. i od tego roku zaczęłam prowadzić działalność 

społeczną. Udało mi się założyć stronę internetową wsi  Rudna. Byłam również radną poprzedniej 

kadencji. Po drugie uważam, że rada gminy jest takim organem, który byłby ponad ugrupowaniami 

politycznymi. Wszelkie moje decyzje podejmowane w poprzedniej radzie były decyzjami 

merytorycznymi. Dlatego chciałabym żebyście byli Państwo świadkami tego czy nasza rada  będzie 

działała  merytorycznie, czy politycznie. 

 

Innych propozycji nie zgłoszono. 
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Komisja Skrutacyjna  przeprowadziła głosowanie tajne a następnie Przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej odczytał protokół z wyników głosowania 

- przy obecności 15 radnych Pani Elżbieta Dominiczak otrzymała 11 głosów za,                                                      

Pani Edyta Kuszka 4 głosy za. 

Na przewodniczącego Rady Gminy Krzeszyce wybrano Panią Elżbietę Dominiczak. 

Radny Senior złożył gratulacje nowo wybranej Przewodniczącej Rady Gminy w osobie Pani Elżbiety 

Dominiczak, a następnie odczytał uchwałę nr I/1/2014 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 

Gminy Krzeszyce, którą przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 1 głosem wstrzymującym. 

W tym punkcie Radny Senior podziękował za współpracę i przekazał nowo wybranej Przewodniczącej 

Rady Gminy dalsze prowadzenie sesji. 

Pani przewodnicząca – podziękowała radnym za zaufanie, podziękowała wszystkim obecnym; 

obiecała, że zrobi wszystko by nie zawieść.  

- następnie poinformowała, że rada przystępuje teraz do wyboru wiceprzewodniczącego rady; 

powołana już komisja skrutacyjna przeprowadzi głosowania na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Krzeszyce. 

- zaproponowała na wiceprzewodniczącego radnego Pana Zbigniewa Nowickiego, który wyraził zgodę 

na kandydowanie, 

- uzasadniła swoją propozycję następująco:  całe życie zawodowe Pana Zbigniewa Nowickiego, jako 

oficera Wojska Polskiego związane było z pracą z ludźmi. Jest osobą rzetelną, obowiązkową, 

dokładną. Mieszkańcem Rudnicy jest od roku 2006. W latach  2008-2011 pełnił funkcję ławnika Sądu 

Rejonowego w Sulęcinie. Obecnie aktywnie uczestniczy w działalności Rady Sołeckiej.  

Radny Pan Buczkowski zgłosił Pana Wiesława Małaczyńskiego, który ma doświadczenie, ponieważ-  

był wiceprzewodniczącym rady poprzedniej kadencji.   Zgłoszony radny wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

 

Komisja skrutacyjna  przeprowadziła głosowanie tajne,  a następnie przewodniczący komisji 

Skrutacyjnej odczytał protokół z wyników głosowania 

- przy obecności 15 radnych Pan Zbigniew Nowicki otrzymał 9 głosów za,                                                      

Pan Wiesław Małaczyński otrzymał 6  głosów za. 

Na wiceprzewodniczącego Rady Gminy Krzeszyce wybrano Pana Zbigniewa Nowickiego. 

Pani przewodnicząca złożyła gratulacje nowo wybranemu wiceprzewodniczącemu rady Gminy 

Krzeszyce a następnie odczytała uchwałę nr I/2/2014 w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego rady 

Gminy Krzeszyce, którą przyjęto jednogłośnie 

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 
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Ad 5. 

 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Pan Henryk Tokarczuk wręczył  nowo wybranemu 

Wójtowi zaświadczenie o wyborze na wójta Gminy Krzeszyce. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do wójta o złożenie ślubowania. 

Pan Stanisław Peczkajtis wybrany w wyborach bezpośrednich do rad gmin, powiatów                              

i sejmików województw w dniu 16 listopada 2014r  na Wójta Gminy Krzeszyce zgodnie z art. 29a 

ustawy z dnia 08 marca 1990r o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z  2013r. poz. 594r               

z późniejszymi zmianami) złożył ślubowanie następującej treści: 

        „Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  

         a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności  

         mieszkańców gminy”. 

Z chwilą złożenia ślubowania Pan Stanisław Peczkajtis objął obowiązki Wójta Gminy Krzeszyce. 

Pan Wójt podziękował mieszkańcom gminy za obdarzenie tak wielkim kredytem zaufanie, 

podziękował za przybycie na dzisiejszą sesję, podziękował gościom Wojewodzie Lubuskiemu Panu 

Janowi Świrepo, Pani Poseł Bożenie Sławiak, pogratulował nowo wybranej przewodniczącej rady, 

nowo wybranemu wiceprzewodniczącemu rady. 

 

Pani Poseł złożyła gratulacje Wójtowi i przewodniczącej rady. 

 

Wicewojewoda podziękował wszystkim, co przez te lata budowali dobro tej gminy i przekazał list 

gratulacyjny od Pana Wojewody, złożył gratulacje. 

 

Pan wiceprzewodniczący odczytał pismo z gratulacjami dla nowo wybranych radnych od Senator Pani  

Heleny Hatki.  

 

W tym miejscu pani przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę. 

 

Po przerwie około godz. 15.00 wznowiono obrady – obecnych 15 radnych. 

 

Ad 6. 

Pani Przewodnicząca zaproponowała, aby komisje łącznie z rewizyjną były 5-cio osobowe. 

Propozycję radni przyjęli jednogłośnie w głosowaniu z wynikiem  

                                          15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Następnie Pani przewodnicząca zaproponowała składy osobowe komisji: 

1/ Komisja Planowania Budżetu i Inwestycji: Zbigniew Nowicki, Anna Sawicka, Edyta Kuszka,  
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    Marcin Jachimowski, Andrzej Żmijak. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Kandydatury przyjęto jednogłośnie w głosowaniu z wynikiem 

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

2/ Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Rekreacji, Zdrowia i Spraw Socjalnych: Dawid Hendzel, 

Wiesław Małaczyński, Grzegorz Musztyfaga, Bogusław Pawlak, Elżbieta Dominiczak. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Kandydatury przyjęto  w głosowaniu z wynikiem 

14 za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

 

3/ Komisja Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska:                             

Roman Kruszakin, Ryszard Smoliński, Ryszard  Buczkowski, Zbigniew Kucharski,                             

Antoni Hajdajenko. 

 

Kandydatury przyjęto  w głosowaniu z wynikiem 

14 za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

 

Innych propozycji nie wniesiono. 

 

Pani przewodnicząca odczytała uchwałę nr I/3/2014 w sprawie powołania stałych komisji Rady 

Gminy Krzeszyce w składzie zaproponowanym i przyjętym jak wyżej, którą radni przyjęli 

jednogłośnie z wynikiem  

15 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu. 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że przewodniczący i wiceprzewodniczący poszczególnych 

komisji zostaną wybrani spośród członków na pierwszym posiedzeniu komisji. 

 

Ad 7. 

 

Pani przewodnicząca zaproponowała do składu komisji rewizyjnej radnych: 

Andrzej Żmijak, Grzegorz Musztyfaga, Roman Kruszakin, Bogusław Pawlak, Marcin Jachimowski. 

 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Innych propozycji nie wniesiono. 

Kandydatury przyjęto w głosowaniu z wynikiem 

13 za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

 

Następnie Pani przewodnicząca zaproponowała na przewodniczącego komisji rewizyjnej  Pana  

Andrzeja Żmijaka, który wyraził zgodę. 
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Innych propozycji nie wniesiono. 

 

Kandydaturę na przewodniczącego komisji rewizyjnej przyjęto w głosowaniu z wynikiem 

13 za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę nr I/4/2014 w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krzeszyce i w sprawie wyboru przewodniczącego komisji, którą przyjęto      

w głosowaniu  z wynikiem 

                                  13 za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

Ad. 8 

Pan Wójt  - decydując się kandydować na wójta i znając sytuację budżetową naszej gminy  w swojej 

kampanii wyborczej podkreślałem, że należy oszczędzać i wyprowadzić nasz budżet na prostą. 

Wszyscy wiemy, że pieniądze są do pozyskania z Unii Europejskiej, ale możemy nie mieć na wkład 

własny. Według mnie pensja samorządowca, wojewody, ministra, premiera, to powinna być 

wielokrotność najniższego wynagrodzenia. Na razie tego nie ma – być może to zmienią.  Moja 

propozycja niestety nie mogła przejść, bo to nie jest zgodne z prawem. Pani Skarbnik przedstawiła       

z jakich składników powinna składać się pensja wójta i propozycja pensji jest niższa niż byłego Wójta 

o około 20% i jeśli przejdzie to będę na rękę brał 5 tys. i jest to i tak bardzo dużo. Wiem ile to pracy 

kosztuje, aby w gospodarstwie zarobić te 5 tys. Dlatego będę prosił radnych o zaakceptowanie tej 

propozycji i zmniejszenia pensji Wójta. Tak samo będę prosił was jako radnych. Szliście  do wyborów 

przede wszystkim jako społecznicy, nie dla  diety, niech będzie ona symboliczna i pokrywała bieżące 

wydatki związane z wyjazdem na komisję, sesję.  

Pani Skarbnik – propozycja jest następująca: 

- wynagrodzenie zasadnicze - 4.200 zł, 

- dodatek funkcyjny- 1.700 zł, 

- dodatek specjalny – 20% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego, tj. 1.180zł, 

- dodatek za wieloletnią pracę zgodnie z obowiązującymi przepisami 

 

i daje to brutto 7.920zł, netto 5.590zł. 

 

Radny pan Buczkowski – poprosił o wyjaśnienie w kwestii dodatku za wieloletnią pracę. 

 

Radca prawny – dodatek za wieloletnią pracę to jest dodatek wynikający z ogólnie obowiązujących 

przepisów, są w przypadku wójta, burmistrza i prezydenta elementem obligatoryjnym i uzależniony    

od tego jakim stażem dana osoba się legitymuje. 

 

Pani Skarbnik – minimalny dodatek stażowy jest u nas 5%, maksymalny 20%, niezależnie od lat 

pracy. 

 

Radna Edyta Kuszka – ile obecnie zarabia netto p. Sekretarz i p. Skarbnik i czy te kwoty  będą 

utrzymane, czy obniżone? Czy Pan Wójt będzie zarabiał więcej, czy mniej? 
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Pani Skarbnik – będzie zarabiał trochę więcej, bo my zarabiamy ok. 5 tys. netto. 

 

Radna Pani Kuszka – czy te kwoty będą utrzymane, czy będą proponowane mniejsze? 

 

Pan Wójt – zawsze te  zarobki są tematem kontrowersyjnym, ja będę chciał w styczniu, jeśli ukaże się 

nasz kwartalnik, podać wszystkie zarobki; dla mnie nie ma znaczenia, ja mogę zarabiać mniej, tym 

bardziej, że będę oceniał pracowników od wkładu pracy. 

 

Pani Skarbnik – można ujawnić tylko zarobki Pana Wójta, Sekretarza i moje, natomiast reszty 

pracowników nie można ujawnić, a nasze oświadczenia majątkowe są publikowane cały czas           od 

wielu lat i to nie jest żadna tajemnica. 

 

Radca prawny – dodał, że ujawnia się tylko zarobki funkcjonariuszy publicznych, a zarobki 

pracowników, którzy takimi funkcjonariuszami nie są nie podlegają ujawnieniu. 

 

Rady pan Buczkowski – dodał, że nie jest potrzebne obniżanie zarobków, bo jak będą mierne zarobki,      

to będziemy mieli miernych pracowników, najpierw trzeba się przyjrzeć i wtedy podejmować decyzje. 

 

Więcej uwag nie wniesiono. 

 

Pani przewodnicząca odczytała uchwałę nr I/5/2014 z propozycją wynagrodzenia dla  wójta: 

 

- wynagrodzenie zasadnicze - 4.200 zł, 

- dodatek funkcyjny- 1.700 zł, 

- dodatek specjalny – 20% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego - 1.180zł, 

- dodatek za wieloletnią pracę zgodnie z obowiązującymi przepisami, 

 którą przyjęto 

14 głosami za, 0 przeciw i 1 głosem wstrzymującym się. 

 

Ad 9.  

 

Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały z propozycjami diet: 

    -  radnym: 

    dla radnego za udział w posiedzeniu Rady Gminy w wysokości - 100,00 zł, 

    dla radnego za udział w posiedzeniu Komisji Rady Gminy w wysokości: 

      dla przewodniczącego komisji - 200,00 zł 

      dla członka komisji - 100,00 zł  

  - dodatkowo proponuje się  zwiększyć się dietę radnym zamieszkałym w miejscowościach  

     oddalonych od Krzeszyc: 

      do 5 km o 15,00 zł 

      powyżej 5 km i do 10 km o 20,00 zł 

      powyżej 10 km i do 15 km o 25,00 zł 

      powyżej 15 km o 30,00 zł 

     - proponuje się zryczałtowaną dietę miesięczną przysługującą: 
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       *  przewodniczącemu Rady za udział w pracach Rady Gminy w wysokości 1.000,00 zł, 

       *  wiceprzewodniczącemu Rady za udział w pracach Rady Gminy w wysokości 500,00 zł. 

 

Radny Pan Smoliński Ryszard – wniósł o wykreślenie paragrafu 4 ustalającego dietę dla 

wiceprzewodniczącego w wysokości 500zł; w poprzedniej kadencji wiceprzewodniczącym był pan 

Małaczyński, który bardzo dużo robił dla naszej gminy, zwłaszcza Krzeszyc i pobierał dietę jak każdy 

radny. Nie po to obniżamy diety, aby Panu wiceprzewodniczącemu podnieść. 

Radny Pawlak Bogusław – jak się kształtowała wysokość diety dla przewodniczącego w poprzedniej 

kadencji? 

Pani Skarbnik – dieta  przewodniczącego w poprzedniej kadencji, była powiązana z wysokością 

najniższego wynagrodzenia, czyli 1680zł i jest to kwota wolna od potrąceń, a wiceprzewodniczący     

do tej pory nie miał zryczałtowanego wynagrodzenia, tylko jak każdy  radny. 

Radna Pani Kuszka – proszę pamiętać, że dieta radnego to nie jest dochód, ale rekompensata za stratę 

dnia pracy, po drugie radni spoza Krzeszyc często wożą swoich wyborców w różnym celu do urzędu, 

instytucji itd., poza tym jeśli obniżamy, to również przewodniczącej rady,                                              

- mam również propozycję  w takim przypadku, aby fakturą rozliczyć się w przypadku kiedy 

pomagamy naszym mieszkańcom w potrzebie.  

Radny Pan Pawlak – jak się kształtuje dieta dla sołtysów? 

Pani Skarbnik udzieliła informacji – 150.00zł plus dojazd dla sołtysów spoza Krzeszyc. 

Radna Pani Kuszka – czy  w związku z powyższym Pan Wójt również zamierza oszczędzać na diecie 

sołtysów? 

Pan Wójt – będzie wiele zmian, będę  tez prosił Panią przewodniczącą, aby sesje odbywały się            

o 15.00, o 16.00 i nie będzie to kolidowało z pracą, z sołtysami też się spotkam, może obniżymy diety, 

ale chciałbym inaczej rozwiązać kwestię zbierania podatku. Poza tym wiem z doświadczenia,             

że sołtysi nieraz wkładają dużo więcej pracy jak co niektórzy radni; kwestia, że radny podwozi kogoś, 

to jest dobra wola, ja też kto mnie poprosił przez te lata zawsze się starałem, miałem otwarte  serce       

i nie liczyłem, że to ma się zrekompensować w diecie. 

Radny Pan Buczkowski – diety były zawsze kością niezgody, ja też zgłaszałem w poprzedniej 

kadencji wniosek, żeby obniżyć diety radnych o 50%, ale żeby nie była niższa w tej chwili od diety 

sołtysa. 

Radca Prawny – dieta w tej chwili jest obligatoryjna a przepisy prawa tylko górną granicę, której 

przekroczyć nie można; a w Krzeszycach, czy takie jak funkcjonowały poprzednio, czy jak dzisiaj  

proponowane są raczej w dolnych granicach  tego pułapu. Natomiast  całkiem zrezygnować z diet nie 

można. 

Radna Pani Kuszka – sami przyznajecie, że większość osób starszych potrzebuje pomocy i ja i sołtys 

takiej pomocy udzielamy. Mówiono o sesjach w godzinach popołudniowych, ale chciałabym mieć 

obiecane, że sesje będą po południu, bo zwalniamy się z pracy i wiąże się to nie tylko z tym, że to się 

szefowi nie podoba, ale z drugą kwestią utraty zarobków. 

Pan Wójt – ja nie powiedziałem, że  radni nie są bliżej ludzi, tylko niejednokrotnie sołtysi więcej 

robili; na spotkaniach przedwyborczych deklarowałem rozwiązanie problemu transportu i będę prosić 

przewodniczącą i wiceprzewodniczącego, aby te sesje odbywały się w godzinach popołudniowych. 

 - niektórzy mogliby mi zarzucić, że opuszczałem sesje, ale to nie było z mojej przyczyny, bo  

niejednokrotnie prosiłem przewodniczącego poprzedniej kadencji, aby w środę i piątek nie robić sesji, 

bo nie zdążę, wszyscy znali moją sytuację. Byłem też w pewnych wnioskach pomijany. 

Radny Pan Małaczyński – będąc radnym w poprzedniej kadencji, poinformował, że godziny i dni 

posiedzeń i sesji były uzgadniane przez całą radę i nie wszystkim pasowały. Tak samo w tej kadencji 

wójt nie  dopasuje terminu posiedzeń i sesji dla każdego radnego.  



10 
 

Radny Pan Bogusław Pawlak – w nawiązaniu do propozycji Pana Smolińskiego o wykreślenie diety 

dla wiceprzewodniczącego, to jeszcze chciałbym dodać, że jestem również za słowem Pana Wójta – 

jak zmniejszamy, to bym tu proponował Pani Przewodniczącej kwotę 800 zł. 

 

Radca Prawny – w takim razie jeśli dyskusja już się wyczerpała, to mamy do przegłosowania dwie 

poprawki, jedna zgłoszoną przez Pana Smolińskiego, druga przez pana Pawlaka, musimy je po kolei 

poddać pod głosowanie i w zależności czy przejdą, czy nie, przegłosować należy całą  uchwałę            

o zmienionej lub nie zmienionej treści. 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie poprawki według kolejności zgłoszenia: 

1/ poprawka Pana Smolińskiego o usuniecie z treści projektu  uchwały paragrafu 4 mówiącego             

o diecie dla wiceprzewodniczącego, którą przyjęto w glosowaniu z wynikiem 

                                   13 głosów za, 0 przeciw i 2 wstrzymujące się. 

2/ poprawka Pana Pawlaka o obniżenie diety dla przewodniczącego rady z kwoty 1000,00zł               

do 800,00zł, którą przyjęto w glosowaniu z wynikiem 

                                   7 głosów za, 4 przeciw i 4 wstrzymujące się. 

Radny Pan Małaczyński wniósł propozycję obniżenia diety dla przewodniczącego komisji                  

do 100,00zł  jak ma członek  komisji. 

Pani przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek radnego Pana Małaczyńskiego o obniżenie 

diety dla przewodniczącego komisji  do 100,00zł. 

Wniosek przyjęto w głosowaniu z wynikiem 

11 głosów za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się. 

Więcej wniosków nie wniesiono. 

Pani przewodnicząca odczytała uchwałę nr I/6/2014 w sprawie ustalenia diet radnym z przyjętymi 

poprawkami, którą przyjęto 

14 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

 

Pan Wójt – chciałbym się zwrócić do prezydium rady gminy, jak również do pracowników urzędu, 

aby jak najszybciej przygotować materiały dla radnych nt. budżetu,  abyśmy do końca roku przyjęli 

projekt i wyznaczyć termin pierwszych posiedzeń komisji. 

Pani Skarbnik – rada gminy musi przyjąć budżet do końca roku, taki jest obowiązek, projekt budżetu 

został złożony do 15 listopada, czeka na Państwa do zapoznania, jest w biurze rady, natomiast pilną 

kwestią są podatki na przyszły rok i tutaj decyzja rady i p. Wójta jest potrzebna bardzo pilnie. 

 

Na zakończenie Pan Wójt zabrał głos i poinformował: 

- jak wspomniałem już, ten ciężar  poprawy budżetu musimy wspólnie ponieść                                                

i prawdopodobnie o stopień inflacji podatki będą podniesione, 

- będę się starał, aby nie podnosić cen wody i ścieków, 

- będę działał w tym kierunku, aby pozyskiwać środki, 

- sytuacja moja jest dobra, bo w sejmiku jest koalicja ta, która rządziła PO, PSL i mam tam wielu 

znajomych, liczę na ich pomoc, 

- prosiłem tez pracowników gminy, żeby przedstawiono mi przede wszystkim, jakim majątkiem 

dysponujemy – trzeba będzie się zastanowić, co jest do upłynnienia, 
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- zwracając się do zaproszonych przedsiębiorców, poprosił,  aby wyłonili grupę, przykładowo 5 osób, 

która będzie reprezentowała przedsiębiorców w dyskusjach i konsultacjach i przedstawiała 

stanowisko. 

Pani Skarbnik – poinformowała radnych i sołtysów, że diet dzisiaj nie będzie, ale od jutra będą           

w kasie urzędu gminy do odebrania. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym za uwagę                

i dokonała zamknięcia obrad I inauguracyjnej sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji /godz. 16.10/. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

……………………… 

Maria Parchimowicz/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

  

 

 

 

 

 

 



12 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


